

October 17, 2023

To: All Pioneer Manor residents, families, substitute decision-makers and community partners

Re: Pioneer Manor Update #199

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates:

### Outbreak Status

Public Health Sudbury & Districts declared the COVID-19 outbreak over in the Trillium Home Area on October 17, 2023. As of this afternoon, Pioneer Manor has no active outbreak within the Home. Staff and visitors are no longer required to wear a blue surgical mask within the Home, unless the need for personal protective equipment is identified outside your loved one's room. Large activities in Winter Park will be resuming today.

Summary of Current Outbreak Status:

| Outbreak - Declared Over |                    |                    |          |
|--------------------------|--------------------|--------------------|----------|
| Home Area                | Date Initiated     | Date Declared Over | Type     |
| Trillium                 | September 17, 2023 | October 17, 2023   | COVID-19 |

### COVID-19 and Influenza Vaccinations

The most recent formulation of the Pfizer and/or Moderna COVID-19 vaccine booster will be available and will be offered to all eligible residents on Wednesday, October 18, 2023. The influenza vaccine will also be offered to all residents on Wednesday, November 1, 2023. Registered staff will be going to each Home Area to administer the vaccines to residents who wish to receive it and have provided consent.

In addition, staff, students, volunteers, essential caregivers, and visitors may attend free COVID-19 and influenza vaccination clinics on the following dates:

| Date              | Time                            | Location    |
|-------------------|---------------------------------|-------------|
| November 6, 2023  | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 8, 2023  | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 14, 2023 | 6 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 16, 2023 | 6 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 21, 2023 | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 23, 2023 | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 28, 2023 | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |
| November 30, 2023 | 9 a.m. to 12 p.m. & 1 to 4 p.m. | Winter Park |

The COVID-19 booster is available to individuals 18 years of age and older at least three months after infection with COVID-19 or following completion of a primary series and/or a previous booster dose. Vaccination will be provided on a first come first served basis. No appointment is necessary, but a valid health card is required. For any questions related to the upcoming clinics or eligibility for vaccination, please contact Lisa Schell at 705-566-4282, extension 3234.

## **Polypharmacy and Deprescribing Presentation**

Pioneer Manor Residents' Council and Family Council present the Polypharmacy and Deprescribing presentation on November 8, 2023, beginning at 6:30 p.m. in the Winter Park, hosted by Dr. Maurice St. Martin, Pioneer Manor's Medical Director, and Dr. Monique St. Martin. Learn more about changes to how medications are prescribed in long-term care.

As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions.

Sincerely,



Aaron Archibald  
Director, Long-Term Care Services

c.c.: Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee  
Ed Archer, Chief Administrative Officer  
Steve Jacques, General Manager, Community Development  
Dr. Maurice St. Martin, Medical Director  
Andrée Quesnel, Nicole Leclair, Managers of Resident Care  
Dianna Foster, Family Council  
Maria Aprea, Resident Council

Le 17 octobre 2023

Objet : Cent quatre-vingt-dix-neuvième mise à jour du Manoir des pionniers

À l'attention des résidents du Manoir des pionniers, de leurs familles, de leurs mandataires spéciaux et des partenaires communautaires

Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes :

### Mise à jour sur l'éclosion

Le 17 octobre 2023, Santé publique Sudbury et districts a déclaré la fin de l'éclosion de COVID-19 dans l'aire résidentielle Trillium. À l'heure actuelle, il n'y a aucune éclosion active dans le Manoir des pionniers. Les employés et les visiteurs ne sont plus tenus de porter un masque chirurgical bleu dans le foyer, à moins que le besoin de porter de l'équipement de protection individuelle ne soit indiqué à l'extérieur de la chambre de votre proche. Les activités de grands groupes reprendront aujourd'hui dans le parc d'hiver.

Sommaire de l'éclosion actuelle :

| Éclosion terminée  |                        |                 |          |
|--------------------|------------------------|-----------------|----------|
| Aire résidentielle | Date de la déclaration | Date de la fin  | Type     |
| Trillium           | 17 septembre 2023      | 17 octobre 2023 | COVID-19 |

### Vaccin contre la COVID-19 et vaccin antigrippal

La plus récente formulation des doses de rappel des vaccins contre la COVID-19 de Pfizer et de Moderna sera disponible et offerte à tous les résidents admissibles le mercredi 18 octobre 2023. Le vaccin antigrippal sera offert à tous les résidents le mercredi 1<sup>er</sup> novembre 2023. Les membres autorisés du personnel se rendront dans les aires résidentielles afin d'y administrer les vaccins aux résidents qui désirent les recevoir et qui ont donné leur consentement.

De plus, les employés, les élèves, les bénévoles, les personnes soignantes essentielles et les visiteurs peuvent prendre part à des cliniques gratuites d'administration du vaccin contre la COVID-19 et du vaccin antigrippal aux dates suivantes :

| Date             | Heure                           | Lieu         |
|------------------|---------------------------------|--------------|
| 6 novembre 2023  | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 8 novembre 2023  | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 14 novembre 2023 | De 6 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 16 novembre 2023 | De 6 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 21 novembre 2023 | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 23 novembre 2023 | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 28 novembre 2023 | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |
| 30 novembre 2023 | De 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h | Parc d'hiver |

Les personnes de 18 ans et plus sont admissibles à recevoir un vaccin de rappel contre la COVID-19 si au moins trois (3) mois se sont écoulés depuis leur infection à la COVID-19 ou la réception de la dernière dose de la série principale de vaccins ou de la dernière dose de rappel. Les vaccins seront administrés selon le principe du premier arrivé, premier servi. Aucun rendez-vous n'est requis, mais vous avez besoin d'une carte Santé valide. Si vous avez des questions concernant les cliniques à venir ou votre admissibilité au vaccin, veuillez communiquer avec Lisa Schell au 705 566-4282, poste 3234.

## Présentation sur la polypharmacie et la déprescription

Le Conseil des résidents et le Conseil des familles du Manoir des pionniers tiendront une présentation sur la polypharmacie et la déprescription le 8 novembre 2023, à 18 h 30, dans le parc d'hiver. Celle-ci sera livrée par le Dr Maurice St. Martin, directeur médical du Manoir des pionniers, et la Dre Monique St. Martin. Venez vous renseigner sur les changements apportés à la manière dont les médicaments sont prescrits dans les foyers de soins de longue durée.

Comme toujours, si vous avez des questions, n'hésitez surtout pas à communiquer avec nous.

Sincèrement,



Aaron Archibald  
Directeur, Services de soins de longue durée

- c. c. René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d'urgence  
Ed Archer, administrateur en chef  
Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire  
Dr Maurice St. Martin, directeur médical  
Andrée Quesnel et Nicole Leclair, gestionnaires des soins aux résidents  
Dianna Foster, Conseil des familles  
Maria Aprea, Conseil des résidents